
Jak myslivecký spolek Orel Lidice 
přispívá k ochraně naší přírody

Ve stínu městského ruchu, na pozadí rozlehlých polí, luk a remízů naší obce 
provozují členové mysliveckého spolku Orel Lidice nenápadnou, avšak klíčovou 
činnost. Mnozí si možná myslí, že myslivci jsou jen skupinou lovců, ale jejich práce je 
mnohem víc – jsou to strážci a ochránci naší přírody.

V našem revíru, který se rozprostírá na ploše téměř 1700 hektarů a který zahrnuje 
obce Lidice, Buštěhrad, Hřebeč, Makotřasy, Běloky a dokonce i část Kladna, 
myslivecký spolek Orel Lidice pečlivě hospodaří. Myslivost totiž není pouze o lovu; je 
to soubor činností, které mají za cíl udržet a rozvíjet myslivecké tradice a zároveň 
chránit volně žijící zvěř a celé ekosystémy.

Jedním z nejtragičtějších úkolů našich myslivců je odklízení zvěře, která padla za 
oběť silničnímu provozu. Rostoucí počet aut na silnicích znamená častější nehody se 
zvěří a naše činnost je pak nezbytná pro udržení pořádku a bezpečnosti.
Zatímco automobily "loví" na silnicích, myslivci v našich lesích a polích pracují na 
udržení rovnováhy v přírodě. 





V zimě zavážíme krmelce živinami, které pomáhají zvěři přežít toto náročné období. 
Jakmile skončí zima, ihned se připravujeme na další sezónu – plánujeme, jak dále 
podporovat biodiverzitu, zdraví zvěře, obnovujeme myslivecká zařízení a uklízíme 
nepořádek, který v přírodě zanechávají někteří nepořádní lidé.

Letošní rok pro nás je ve znamení boje proti narůstajícímu problému sucha, které v 
posledních letech značně ovlivňuje nejen zdraví a přežití naší zvěře, ale i celkovou 
biodiverzitu našich lesů a polí. Abychom čelili těmto výzvám, zaměřili jsme se na dvě 
klíčové aktivity: vybudování nových napajedel a obnovu pramene Buštěhradského 
potoka.

V reakci na rostoucí potřeby naší fauny jsme instalovali řadu nových napajedel v 
strategicky vybraných lokalitách naší honitby. Tyto nové zdroje vody slouží jako 
životně důležité oázy, které poskytují zvěři nezbytnou vláhu během suchých období. 
V důsledku toho mohou živočichové lépe zvládat horké letní měsíce a mohou tak 
lépe prosperovat v obdobích sucha. Napajedla najdete zpravidla podél polních cest 
a cyklostezek a bývají označena informační tabulkou.





Dalším významným úspěchem byla obnova pramene Buštěhradského potoka, který 
byl dlouhá desetiletí vyschlý. Tento projekt přinesl vodu zpět do koryta potoka již od 
jeho pramene, který jsme doplnili o přírodní tůň, a tak zlepšuje zadržování vody v 





krajině. Revitalizace potoka pomáhá podporovat různé druhy místní fauny a flóry, 
zvyšuje biodiverzitu a zlepšuje kvalitu životního prostředí v celé oblasti.

Věříme, že díky těmto krokům bude naše komunita i nadále těžit z přítomnosti volně 
žijící zvěře a bude se moci radovat z bohaté a zdravé přírody, která nás obklopuje.
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